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Beste lezer,

Het watersportseizoen is gestart met de eer-
ste twee wedstrijdweekenden en trainingen. 
Veelal nog onder koude weersomstandighe-
den. Laten we hopen dat de temperaturen 
snel gaan oplopen.

In de nieuwjaarsreceptie gaf ik al aan dat 
2023 een jaar is van (historische) verande-
ringen op het Starteiland. In dit nummer 
zullen we hier ook uitgebreid bij stilstaan.

Dit jaar zullen we op donderdag 18 mei 
tijdens de Kleine Sneekweek ook weer een 
open dag organiseren waar wij een inkijkje 
geven in onze vereniging en organiseren 
we diverse activiteiten voor onze leden 
en bezoekers op het eiland. Op deze dag 
zullen ook de teamwedstrijden Regenbogen 
‘nieuwe stijl’ worden verzeild op het Sneek
ermeer. Na evaluatie met Regenboogklasse 

Van de voorzitter

zijn we met elkaar tot de conclusie gekomen 
dat tijdens het overvolle programma van de 
Sneekweek het teamzeilen niet helemaal 
tot zijn recht komt. Met dit nieuwe format 
hopen we op een spektakel op het water en 
we begrijp dat het Friese team er helemaal 
klaar voor is om het Hollandse team te 
verslaan.

De sectie trainingen en jeugd heeft onlangs 
een prachtige impuls gekregen door een 
schenking van vijf wedstrijdOptimisten 
door Wybe de Vries. De 90- jarige de Vries 
heeft jarenlang met Thom de Haan gezeild 
in de 16m2. Zij hebben samen menig Snee-
kweekbord gewonnen. We zijn hier super 
blij mee!

Duurzaamheid wordt steeds belangrijker 
en de KWS heeft hier ook al belangrijke 
stappen gezet door onder andere zonne-
panelen op de gebouwen en elektrificatie 
van de pont. Op dit moment heeft onze 
provincie een uitvraag gedaan bij alle grote 
evenementen inzake stikstofuitstoot. Voor 
de Sneekweek kan dit op termijn ook impact 
hebben omdat wij midden in Natura 2000 
gebied zitten. De zeilsport is een erg groene 
sport maar toch kunnen en moeten we hier 
ook verder stappen in zetten om te voorko-
men dat we ons als vereniging en evene-
ment niet verder kunnen ontwikkelen.
In maart is de visie inzake het ‘Pottengebied’ 

na een lang besluitvormingsproces aange-
nomen door de gemeenteraad. Jammer 
is wel dat het ambitieniveau is terugge-
schroefd. Wij hopen wel dat visie  spoedig 
wordt uitgewerkt in concrete planvorming 
want vooral het gebied rondom de pont en 
parkeervoorzieningen kunnen een upgrade 
gebruiken als toegangspoort tot het mooie 
Starteiland.

Dit jaar is de landelijke zeilwedstrijdagenda 
overvol. Maar liefst 216 evenementen wor-
den landelijk gezeild met als hoogtepunt het 
WK zeilen van 10 t/m 20 augustus in Scheve-
ningen. Onze vereniging staat in de top drie 
met dertien te organiseren evenementen. 
Daar mogen we best trots op zijn dat we 
zoveel evenementen kunnen organiseren 
met ons vrijwilligerskorps.

Al met al hebben we een mooi watersport-
seizoen voor de boeg en hoop dat u kunt 
genieten van zeilen, motorboot varen dan 
wel op een andere manier recreëren op het 
water.

Voor nu wens ik u voor de zomer een goede 
vaart en veel mooi weer met voldoende 
wind.

Veel leesplezier.
Uw voorzitter
Karst J. Doevendans
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Hansa klasse
Zeilen voor iedereen

Interview

Komend seizoen organiseert de KWS het Klasse Kampi-
oenschap van de Hansa klasse in aanloop naar het EK 
op het Sneekermeer in 2024. Alhoewel deze klasse voor 
de veel mensen nog onbekend is, is de boot al ruim tien 
jaar te zien bij de activiteiten van de Stichting Aange-
past Zeilen Sneek. De activiteiten van de SAZS zijn on-
dergebracht in de KWS, de boten en sponsoring activi-
teiten vallen nog steeds onder de stichting.

Tijd voor een klassekampioenschap 
De Hansa klasse liet zich in Sneek in 2021 tijdens de 
Sluitingswedstrijden voor het eerst als klasse met een eigen 
start zien. “Dat moest wel even wennen, we kenden de 
locatie nog niet zo goed, maar alles was prima in orde.” 
Door de onwennigheid kwamen de meeste zeilers te laat op 
het water voor de eerste start, maar bij de volgende starts 
ging dat beter. De voorzieningen en de kwaliteit van de KWS 
maakte dat Sneek op het verlanglijstje stond voor een Klasse 
Kampioenschap in 2023 en het EK in 2024. “Het was ook wel 
fijn dat ik Klaas Weissenbach nog ken van de middelbare 
school, dat praat toch makkelijker.”

Het was natuurlijk mooier geweest wanneer er meer dan 
vijftien boten aan de start hadden kunnen komen zodat er 
een ONK georganiseerd kon worden. “De klasse groeit wel 
langzaam”, vertelt ze, “maar aan vijftien zitten we helaas 
nog niet. Wel komen er misschien een paar zeilers uit het 
buitenland meedoen, we verwachten maximaal drie zeilers 
uit Engeland.” Verder vindt Voorbach dat er nog best wat 
jeugd in de klasse kan komen zeilen. De jongsten zitten tussen 
de negentien en vijfentwintig, daarna zijn het voornamelijk 
40plussers.

Actieve vereniging
Voor dit jaar is de wedstrijdkalender weer goed gevuld. De 
klassenorganisatie organiseert zelf het Klasse Kampioenschap 
en enkele trainingsweekenden. Dan wordt er ook geprobeerd 
een barbecue of iets anders gezelligs te organiseren. Naast 
deze activiteiten wordt geprobeerd om mee te doen aan een 
zestal evenementen. “Het is ingewikkeld om iedereen overal 
te krijgen”, legt Voorbach uit. Van de 28 leden hebben zeven 
een eigen boot en er zijn in totaal twintig actief zeilende leden. 
Wie geen eigen boot heeft kan er altijd eentje huren of lenen, 
bijvoorbeeld bij de SAZS, maar ook in Grou zit een actieve 
vereniging.

De klasse is nog klein maar timmert goed aan de weg. Ben je 
naar aanleiding van dit artikel nieuwsgierig geworden naar het 
zeilen in de Hansa-klasse, dan kun je de site bezoeken, www.
hansaklasse.nl, of je melden bij Han Sterk van de KWS Sectie 
Aangepast Zeilen. 

“De boot is gewoon een open klasse hoor, iedereen mag en 
kan er in zeilen.” Aan het woord is Vera Voorbach. Vanaf haar 
twaalfde woonde ze in Sneek, intussen woont ze in Harderwijk 
is ze voorzitter van de Nederlandse Hansa Klasse en kersvers 
voorzitter van de International Hansa Class Association. 
Voorbach zeilde bepaald niet onverdienstelijk vorig jaar de 
2022 Hansa Class Asia Pacific Championships in Hiroshima. Na 
een spannende strijd eindigde ze in de Liberty Open Division 
op de tweede plaats en werd ze eerste in de Liberty Servo 
Division.

Sturen met een joystick
“In totaal waren er zo’n honderd deelnemers in de Open 
Klassen waarvan ongeveer tien in de Liberty en Liberty Servo 
Para Sailing klasse.” Voorbach legt uit dat de Hansa klasse 
in feite uit een aantal subklassen bestaat. Ten eerste zijn er 
de Hansa 303 éénpersoons en tweepersoons boten. Dan is 
er de Hansa 2.3, erg populair in Japan, en vergelijkbaar met 
een Optimist en dus ook éénpersoons. Ten slotte is er de 
Hansa Liberty met en zonder servo bediening. Vanwege de 
eigenschappen van de klasse zijn alle boten geschikt voor 
mensen met en zonder een beperking. De wedstrijden zijn 
altijd open voor mensen met en zonder beperking. De Liberty 
en 2.3 bieden door de servobediening de mogelijkheid voor 
mensen met zwaardere beperkingen de boot en zeilen te 
bedienen door middel van een joystick. 

Het kan altijd sneller
“Dat maakt dat de bediening altijd wat trager is dan wanneer 
je dat handmatig doet”, vertelt Voorbach. Op internationaal 
niveau wordt onder andere ook gekeken naar mogelijkheden 
om de bediening te verbeteren zodat het sneller kan. De 
goede klassering van Voorbach laat echter zien dat het 
niet alleen het materiaal is dat telt. Ze zeilt dan ook al in de 
Hansa vanaf 2008 en begon bij Sailability in een Hansa 2.3. 
Ze maakte deel uit van de Paralympische Kernploeg voor Rio. 
Helaas is het zeilen geen Paralympische sport meer omdat er 
wereldwijd te weinig landen meedoen. Wel wordt er achter de 
schermen flink aan een comeback gewerkt en hoopt de klasse 
eind januari meer te horen van World Sailing.

“Het is ingewikkeld om 
iedereen overal te krijgen”
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Verenigingsinfo

In Memoriam Gerrit Salverda
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De oude situatie met een oranje 
boei naast het startschip, behoort 
tot het verleden. 

Wijziging 
concept 
startlijn

Overzicht erevoorzitters, 
ereleden en leden van 
verdienste (versie mrt 2023)

Aan vrijwilligers die zich op een 
bijzondere wijze verdienstelijk 
hebben gemaakt voor de 
vereniging zijn de volgende 
eretitels toegekend: eretitels 
toegekend:

Erevoorzitters
E.K. Hoekstra †
U. de Bruin †
E.R. Koudenburg
H. Snoekc
J.J. Dijkstra

Ereleden
R. Alberda-Zondervan †
Drs. H. de Boer †
mr. J. Brouwer †
S. Jorna †
S. van der Steeg †
D. van der Werf †
mr. R. Mulder †
J. P. van der Horst †
J.P. Otte
B. K. van Arem †
G. S. van der Werf
Trynke Schuurmans
Jaap Dijkstra

Leden van Verdienste
O. P. Yntema
A.S. de Goede
P. Hibma
J. de Bruin
F. de Bruin – Van der Feer

ons concentreren op feitelijkheden. Het 
kan zijn dat het voor een aantal zeilers 
even wennen is. De lijn moet anders 
gepeild worden, het startschip krijgt 
een andere rol. Het is geen hindernis 
meer zoals in de oude situatie maar is 
onderdeel van de lijn. Hierdoor kan er 
geen ruimte meer worden gevraagd voor 
het schip. 

Voorheen was dat wel zo, maar mocht 
er geen ruimte worden gevraagd voor de 
oranje boei naast het schip. Dit zorgde 
voor onduidelijke en soms chaotische 
situaties. Vergeet daarbij ook niet de 
voordelen voor het wedstrijdcomité. 
Zij kunnen met dit concept de lijn er 
beter en sneller in leggen. Ik denk dat 
deze procedure binnen één of twee 
evenementen gemeengoed is bij alle 
zeilers en comitéleden.”

Mocht u inhoudelijke vragen hebben over 
de nieuwe manier van starten dan kunt 
u zich altijd richten tot het dienstdoende 
comité.

Dit houdt concreet in dat er tussen de 
oranje vlag op het startschip en de oranje 
boei (pin-end) wordt gestart. Voorheen 
werd er gebruik gemaakt van twee oranje 
boeien die los lagen van het schip. Dit 
‘oude’ concept wijkt af van de (inter)
nationale standaard en is arbeidsintensief 
om uit te leggen en te wijzigen. Daar 
komt bij dat in de oude situatie het 
startschip moest worden beschouwd als 
hindernis daar waar het geen onderdeel 
van de startlijn uitmaakte. In de nieuwe 
situatie is het startschip onderdeel van de 
startlijn. 

Afgelopen jaar (2022) hebben we op 
diverse evenementen geëxperimenteerd 
met het nieuwe concept in verschillende 
configuraties. Uiteraard hebben we 
de feedback van deelnemers ter harte 
genomen. De sectie wedstrijdzeilen 
heeft samen met de wedstrijdleiders 
geconcludeerd dat het bovenstaande 
het meest praktische concept is voor 
deelnemers en organisatie.

Arjen Kort (wedstrijdleider) licht 
toe: ”Tijdens de wintersessie die de 
wedstrijdleiders onder aanvoering van 
Leo Pieter Stoel elk jaar beleggen is 
meerdere malen dit onderwerp aan bod 
gekomen. De inhoudelijke discussie over 
het al dan niet wijzigen was constructief 
maar bood geen uitkomst. 
We hebben daarna met ons allen 
besloten dat we in 2022 een aantal 
evenementen zouden aanwijzen als 
pilot voor het nieuwe concept. Op 
deze wijze konden wij aannames en 
veronderstellingen uit de weg ruimen en 

Wedstrijdcomité kan 
met dit concept 
de lijn er beter en 
sneller in leggen

Op 21 juni 2022 overleed oud-Pampus- 
en 22m2-zeiler Gerrit Salverda op 
66jarige leeftijd na een slopende ziekte. 
Gerrit was een echte bootjesman en een 
echte liefhebber van de zeilsport en was 
vaak te vinden bij zeilwedstrijden op het 
Sneekermeer. 

Hij was van jongs af op het water en werd 
al snel besmet met het watersportvirus al 
zeilend in zijn eikenhoutje zeilschouwtje. 

Met zijn ouders ging hij elk weekend naar 
de ‘Meer’ waar hij op zijn 12e eerst als 
bemanning en later als stuurman in de 
Vaurien actief was. Vanaf zijn 20e jaar is 
hij in 22-kwadraat gaan zeilen doordat 
hij als zeilinstructeur bij Gerard Wuring 
uit Uitwellingerga verliefd werd op deze 
mooie klasse. Hij heeft ruim 25 jaar in 
deze klasse gezeild. 

De belangstelling voor deze 
klasse liep terug en hij maakte na 
enthousiasmerende verhalen van Pieter 
Boelsma en Jan Eringa de overstap 
naar de Pampusklasse. De  overstap 
had ook sterk te maken met zijn passie 
voor bootjes naast zijn werkzame 
leven als trainer/coach en adviseur van 
zorginstellingen. Hij heeft de Pampus 
26, die in deplorabele staat verkeerde, 
zelf helemaal gerestaureerd bij Pieter 
Boelsma op de werf. Het restaureren 
werd een echte hobby en hij zou later 
nog vele boten restaureren waaronder 
een notarisbootje, een botterjacht en de 

Flits en Schakel voor zijn kinderen.
Net als binnen de 22m2 klasse was hij 
met zijn gerestaureerde Pampus ook vaak 
voor in het deelnemersveld te vinden en 
genoot hij van de wedstrijden.

Gerrit heeft binnen de zeilsport 
vele functies bekleed als lid van 
klassenorganisaties. Daarnaast was hij 
klassencontroleur van de NNWB voor 
en was hij voorzitter van de technische 
commissie van de Pampusklasse. Tevens 
zat hij in het bestuur van de Sneeker 
Jachthaven.

Gerrit was een fijn persoon in de omgang 
en had een genuanceerde mening en 
maakt hem ook uitermate geschikt om 
dergelijke functies als klassencontroleur 
te bekleden. Hij stelde zich altijd 
constructief op met als doel de zeilsport 
voor ons allen een stuk aangenamer te 
maken. 

We zullen zijn aanwezigheid op en rond 
het meer missen.

6   April|2023 



foto Richard de Jonge

Verenigingsinfo

De Stichting Skarsweagen is inmiddels dertig jaar 
verantwoordelijk voor het beheer en onderhoud van het 
Starteiland inclusief voorzieningen, inclusief havens en 
pontverbinding. Doel van de stichting is het beheren van 
het Starteiland en de kwaliteit van de voorzieningen naar 
een hoger niveau brengen. De afgelopen jaren heeft de 
stichting een bestendige en gezonde exploitatie laten zien 
waarbij voldoende weerstandsvermogen is opgebouwd 
om eventuele tegenvallers op te vangen. Vooral doordat 
veel taken door vrijwilligers worden verricht is er een 
positief exploitatiesaldo dat wordt geïnvesteerd om het 
voorzieningenniveau voortdurend te verbeteren. Stichting 
Skarsweagen is een unieke samenwerking tussen overheid 
en een vrijwilligersorganisatie waarbij een ieder vanuit zijn 
kracht opereert. De stichting heeft een directie die onder 
toezicht staat van een Raad van Commissarissen, waarin de 
gemeente SWF en de KWS vertegenwoordigd zijn.

Aankoop ‘It Foarunder’
In het vorige KWS journaal heb ik geschreven dat we bezig 
waren met de overname maar dat de financiering nog een 
vraag teken was. Op 3 maart jl. is stichting Skarsweagen 
eigenaar van ‘it Foarunder’ geworden.  

Wij zijn uiteraard zeer verheugd dat we mede door een 
lening van de gemeente en de KWS via stichting De Kajuit het 
Foarunder hebben kunnen aankopen. Met de aankoop kan 
onze vereniging een belangrijke wens om een clubgebouw 
en hiermee een vaste ontmoetingsplek te realiseren op het 
Starteiland. Dit is destijds ook één van de redenen geweest 
om De Kajuit te verkopen. Aanvankelijk zouden we van de 
koop afzien omdat het financieel niet haalbaar leek voor 
de stichting. Dit zou heel jammer zijn want het pand van je 
buurman komt tenslotte maar eens in de 47 (!) jaar te koop.

De gemeente wilde graag dat de stichting het ging 
overnemen en het dan zou ontwikkelen tot multifunctioneel 
watersportcentrum. Daarnaast zou de stichting met de 
aankoop de gehele regie hebben op het Starteiland zodat 
wij het verder kunnen ontwikkelen tot uithangbord van onze 
watersportgemeente. De Gemeente was bereid een lening 
te verstrekken van € 450.000 onder de voorwaarde dat de 
KWS middels een lening van stichting De Kajuit een deel 
financierde en deels met eigen liquiditeit van de stichting. Na 
goedkeuring van ons businessplan stonden met een positief 
collegebesluit van B&W begin februari alle seinen op groen. 

Hans en Houkje hadden reeds aangegeven dat zij seizoen 
2023 niet meer de exploitatie wilden doen en moesten 
derhalve spoedig op zoek naar een exploitant. Ondanks 
dat de aankoop nog niet definitief was hebben we wel al 
in november onze zoektocht naar een exploitant gestart. 
Uiteindelijk zijn we bij EvertJan van den Hoed terecht 
gekomen waarmee wij overeenstemming hebben bereikt. 
Hij kan de mogelijkheden en onmogelijkheden van het 
Starteiland als geen ander. Ik denk dat we heel blij moeten 
zijn met EvertJan als exploitant. Wij zien uit naar de 
samenwerking. In dit KWS Journaal zal hij zich uitgebreid 
voorstellen.

U vraagt zich natuurlijk af wat gaat de stichting doen met het 
oude pand uit 1976  en hoe gaan we dit gaan ontwikkelen tot 
multifunctioneel watersportcentrum.

We gaan eerst een aantal jaren doordraaien met de huidige 
accommodatie. We zullen samen met de exploitant de 
uitstraling van het pand upgraden en EvertJan zal zeker het 
horecagedeelte naar een hoger plan tillen. Ondertussen 

kunnen we al een gedeelte van het pand gebruiken voor onze 
verenigingsactiviteiten.

Toekomstvisie Starteiland
Dit biedt ons tijd om een visie te ontwikkelen en te ‘dromen’ 
hoe we tot een multifunctioneel watersportcentrum gaan 
komen. Doel is dat it Foarunder centrum wordt van de 
activiteiten van de KWS met een belangrijke clubfunctie. 
Uiteraard kunnen we ondertussen sparen voor de 
verbouwing dan wel nieuwbouw.

Wij hebben adviesbureau Ginder in de hand genomen om 
een toekomstvisie van het Starteiland te maken. De werktitel 
is ‘recreatieve pleisterplaats aan het Sneekermeer voor de 
Nederlandse watersport en verenigingslocatie voor de KWS’.

Aan de hand van de hieronder geformuleerde missie zullen 
wij onze toekomstplannen inclusief ontwikkeling it Foarunder 
verder uitwerken.
De missie van stichting Skarsweagen met het Starteiland 
is om de watersport van Sneek en omgeving bereikbaar 
en eigentijds te houden door het Starteiland iconisch en 
toekomstbestendig door te ontwikkelen. Kernwaarden die 
hierbij horen zijn: toonaangevend, recreatieve plek voor 

stad en regio, kwaliteit, bewust, saamhorig, laagdrempelig, 
familiair en verbindend. Het Starteiland is een Alocatie in de 
Nederlandse watersport, de thuishaven van de vereniging 
KWS, een beeldbepalend (event en sport)centrum van de 
Friese watersport en recreatief aantrekkelijk voor een brede 
doelgroep.

Nu we naar een nieuwe situatie gaan en Skarsweagen meer 
de regie gaat voeren op het Starteiland heeft de stichting 
ook het volledige beheer van de pont op zich genomen. Met 
de nieuwe exploitant en met een betere beschikbaarheid 
van it Foarunder en pont hopen we de gastvrijheid op het 
Starteiland te verbeteren.

Samen met steun van de gemeente, KWS, onze vrijwilligers, 
havenmeesters en pontschippers, it Foarunder hopen wij dat 
u deze zomer bij ons zult genieten op het Starteiland!

Karst Doevendans

Ik praat u graag even bij over de ontwikkelingen op het Starteiland en in het 
bijzonder over it Foarunder. Voor dat ik doe wil ik eerst even kort stilstaan 
wat nu feitelijk de rol van stichting Skarsweagen is op het Starteiland.

Starteiland onderweg naar recreatieve 
pleisterplaats aan het Sneekermeer 
voor de Nederlandse watersport en 
verenigingslocatie voor de KWS
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Vaar op zeker
U kunt pas écht zorgeloos van uw schip 
genieten als u daarvoor een goede verzeke-
ring heeft. Wilt u een passende offerte? Bel 
ons, of bezoek onze website.

Tel.  (0513) 61 44 44
www.kuiperverzekeringen.nl

HARD EN HOOG GAAN
Dat is onze passie!

Wedstrijdzeilen voor de eenheidsklassen is 
maatwerk. Het model, de snit, de doeksoorten, 
in alles moet de juiste keuze worden gemaakt.

Met onze kennis en ervaring gecombineerd 
met de ontwerpsoftware en vooral de 

 feedback van de zeiler, komen we tot een 
goed presterend eindproduct.

UNILEVER0298_93x136,5.indd   1 15-01-18   16:58

W E F A B R I C . N L
Iepenlaan 7   ·   Sneek

Wij zijn 
Wefabric: 
jouw web- & 
marketing-
afdeling 

#zondergedoe

#webenmarketing

#lekkerveelresultaat

Trotse 

sponsor!



Tekst en foto Richard de Jonge

De serieuze kant van de 
altijd vrolijke Folkert Poiesz 

Interview

Levens, Folkert Poiesz had er twee: eentje in Emmeloord waar zijn kinderen 
werden geboren en opgroeiden en eentje in Sneek, de watersport, de 
KWS. Dat water heeft altijd een belangrijke rol gespeeld en begon al op 
jonge leeftijd. Geboren aan de Oppenhuizerweg 110 met de Houkesloot als 
achtertuin bouwde hij met zijn vriendjes zijn eigen bootjes. Die ‘bootjes’ 
lopen als een rode draad door zijn leven. We gingen op bezoek bij de 
intussen 81-jarige Folkert. De man die de lach aan zijn kont heeft hangen, 
zoals dat plat heet, maar ook zeker een serieuze kant heeft. 

“Ik ben net een jaar uit de garantie”, gooit hij meteen maar 
een grap over tafel als we naar zijn leeftijd vragen. Dan serieus. 
“Die binding met het water bleef. Ook toen ik met Jetty 
trouwde en voor mijn werk ging verhuizen naar Emmeloord. 
Jetty was de stille kracht, met de kinderen altijd alles goed 
regelen en met het zeilen en alles. Die stimuleerde dat ook. 
Onze eerste boot was van hout met als ligplaats – grote fout – 
Lemmer. Later toen we een grotere boot hadden hebben we 
die in Goïngarijp neergelegd, bij Klaas Plaatje. En daar zijn we 
altijd gebleven.” 

Landbouwmachines
Terug uit NieuwGuinea kwam hij via zijn vader hij in 
de landbouwmachines te werken bij een vestiging in 
Emmeloord. Na er al een paar aan zich voorbij laten gaan, 
ging hij na zeventien jaar in op een aanbieding en kwam hij 
in het dealermanagement van de Mechangroep, een grote 
speler met twee eigen fabrieken en importeur van bekende 
merken als Fendt en Massy Ferguson tractoren. Nadat hij 
het dealernetwerk gezond had gemaakt richtte hij zich 
voornamelijk op OostEuropa. Door de omwenteling wilden 
landen als Bulgarije, Hongarije, Tsjechië en Slowakije geen 
machines van Russische makelij meer. Mazzeltje voor Poiesz 
die aan deze landen voornamelijk tweedehands machines 
leverde. “De kunst is dat je vooral deze mensen in hun waarde 
laat. Niet vertellend dat ze het niet goed gedaan hebben. Het 
zijn voormalige communisten, dat ligt heel gevoelig.” Dit werk 
heeft hij tot zijn pensioen gedaan.

Rinus Israël
Folkert kon aardig voetballen. In Sneek natuurlijk bij WZS en na 
zijn verhuizing jarenlang in het eerste van SC Emmeloord waar 
hij na zijn actieve voetbalcarrière voorzitter van werd. “Mijn 

afscheidswedstrijd was met Rinus Israël, dat was een maatje. 
We speelden tegen Heerenveen. We wonnen met 3-1. Wat 
gebeurde er? Jan Schulting, de vader van Suzanne, speelde het 
hele middenveld van Heerenveen zoek, maakte twee goals. 
Kleine week later werd hij door Heerenveen gecontracteerd.” 
Mooie club dat Emmeloord, maar de accommodatie liet te 
wensen over. Lang verhaal kort, Folkert – intussen voorzitter 
– schreef een plan, stond boven op de tafel bij de presentatie 
bij de gemeente, creëerde draagvlak en kreeg zijn zin. “Dat 
nieuwe complex is mijn trots”, zegt hij. Als dank voor zijn 
inzet is hij erelid van de club en is hij trouwens nog steeds 
verbonden, als adviseur van het bestuur, op afroep. 

Rode draad
Het verenigingsleven. Het loopt als een rode draad door zijn 
leven want Folkert is als Nieuw Guinea veteraan ook voorzitter 
van het Veteranenplatform Emmeloord & Urk. Jaarlijks wordt 
er een lokale veteranendag georganiseerd, is het platform 
betrokken bij de Bevrijdingsdag en vooral ook bij de Nationale 
Herdenking. “De laatste ontwikkeling is een veteranencafé. 
Dat willen we graag van de grond hebben, een periodieke 
ontmoeting, met een thema, een spreker en oude jongens 
krentenbrood.” In de hoedanigheid als voorzitter belandde hij 
ook op het Malieveld in Den Haag tijdens landelijke veteranen
dag de als rechterhand van Brigadegeneraal b.d. Hein Scheffer. 
“Ik moest een pak kopen en hij vroeg me daarbij glimmende 
schoenen te dragen. Die had ik wel, mijn trouwschoenen, die 
had ik maar één keer aan gehad. Die glommen als een spiegel. 
Maar die zijn ook vier keer mee verhuisd. Ik vond ze in een 
doos samen met oude troep, naast de verwarming. Die dingen 
waren zo droog als hop. Ik heb ze gepoetst en op de dag aan. 
Wat denk je wat er gebeurde? Scheffer en ik marcheren, vloog 
zo de zool er onderuit. Geen man overboord want Scheffer 

“Ik heb twee levens geleefd”

lees verder op pa 15
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IREEN WÜST  SLOEP VENI VIDI VICI

Ireen Wüst was negen jaar het boegbeeld van de TVM schaatsploeg. Ze reeg 
winter na winter de successen aaneen. Met vier gouden, drie zilveren en één 
bronzen olympische medaille is ze de succesvolste Nederlandse Olympische 
sporter ooit. “Met TVM achter me wist ik gewoon dat alles om me heen perfect 
geregeld was. Daarom kon ik op het ijs ook altijd vol voor de prijzen gaan!” 

Na al die inspanning is er ook tijd voor ontspanning. Even afstand nemen van het 
keihard racen tegen de klok en juist zoveel mogelijk tijd pakken om zorgeloos 
te genieten. “Best gek eigenlijk, maar om te ontspannen ben ik ook heel graag 
op het water, niet om steeds weer snellere rondjes te rijden, maar om gewoon 
lekker rond te dobberen. Zo’n zonnige dag in mijn sloepje is voor mij ideaal om 
even alles van me af laten glijden. Uiteraard heb ik mijn sloep verzekerd bij TVM. 
Dan weet ik dat het perfect geregeld is.”

Wilt u meer weten?
Neem dan contact op met de pleziervaartspecialisten bij TVM verzekeringen 
via (0528) 29 27 50 of www.tvm.nl

MET TVM ACHTER JE STA JE STERKER.

INSPANNEN OP HET IJS, 
ONTSPANNEN OP HET 
WATER SAMEN MET TVM.

TVM is trotse 
sponsor van 

de KWS

sponsor van 
de KWS

18380431_TVM_Adv_KWS_Journaal_210x297.indd   1 06-07-18   10:49

struiksmamakelaars.nl

0515 41 82 82    info@struiksmamakelaars.nl
Leeuwarderweg 16 Sneek

Wij zetten voor u 
alle zeilen bij!

Paviljoen
Salt
Ontsnap aan de drukte en ontdek deze

bijzondere plek net buiten Terherne aan

het water, waar je kunt genieten van

een prachtig uitzicht over de Saltpoel

en in de verte het welbekende

Sneekermeer.

Salt is Stoer en heeft lef! Je luncht,

borrelt en/of dineert in een hippe en

relaxte Ambiance. Salt heeft Liefde

voor het vak, is gastvrij en is

Toegankelijk voor jong en oud.

Liefs,

Yodi & team salt

Voel je thuis bij

Liefde voor de Mediterraans- en
Aziatisch eten

0566 689280

Utbuorren 50
8493 MA Terherne

www.paviljoensalt.nl

Bekijk hier de actuele
openingstijden & menukaart

@paviljoensalt

Wat maakt ons uniek?

Kindvriendelijk restaurant met
speelhoek & omheind speelstrand, in
het zicht, met springkussen 

Bereikbaar met de auto, fiets,
boot en te voet

Terras aan het water met uitzicht
over het Sneekermeer

vroeg aan verschillende soldaten de schoenmaat en bij de 
juiste maat kreeg ik zijn schoenen. Stond die man op sokken.” 
Een schaterlach buldert er door de kamer. “Ik stond op een 
gegeven moment naast Marco Kroon. Die heb ik meteen maar 
even gevraagd voor een speech op ons platform, dat heeft ie 
ook gedaan.” Het is Folkert Poiesz ten voeten uit. 
Bestuurlijk was hij ook negen jaar voorzitter van ’t Ges, het 
kleinste van de vijf industrieterreinen van Sneek met zeventig 
bedrijven. Hij heeft net de hamer overgedragen aan Hertzen 
Oost. “We hebben ons heel erg druk gemaakt over orde, 
veiligheid en snelheid. We hebben te maken gehad met 
verontreinigd water, met oliën en zo. Ook daarin hebben we 
maatregelen genomen.” 

Vier voorzitters
Met zeilende kinderen kom je in Sneek al snel terecht bij de 
Flitsclub. Hij zat jarenlang in het bestuur en is ook hiervan 
erelid. “Mooie tijden”, zegt hij met een twinkeling in zijn 
ogen. “Jopie Abma als voorzitter, hij vond dat ik lid moest 
worden, ‘dan kun je me over een jaar mooi opvolgen’, zei 
hij. “Voorzitter ben ik niet geworden omdat ik vind dat 
die in de omgeving van Sneek moet wonen.” Wel is hij het 
langstzittende bestuurslid geweest waarbij hij vier voorzitters 
meemaakte. Het zal bij niemand vreemd lijken als we zeggen 
dat Folkert binnen de club vooral de rol van entertainer op 
zich nam. “Dat vond ik het leukst. ’s Morgens met die kinderen 
bootjes optuigen, ze op weg helpen. Dat was nog op de Lytse 
Griene. Hele sportprogramma’s hadden we. En ’s avonds feest 
natuurlijk.” Tikkie terug naar de zeilende kinderen, ze zeilden 
alledrie, hebben ook alledrie de Sneekweek gewonnen, soms 
zelfs meerdere keren en zijn de kleinkinderen ook behoorlijk 
met het zeilvirus behept. Intussen woont hij al weer jaren in 
Sneek trouwens. 

Hemelvaartstorm
Van de Flitsclub is het maar een kort rak naar de Stand-by. 
Natuurlijk maakte hij hier ook deel van uit. Maar liefst 36 
jaar was hij hier lid van. Hallo? “Rubberboten hadden we in 
het begin niet. Ik had een Aquanaut 950 cabrio. Daarmee 
verleenden we assistentie. Vaak samen met Jan en Fronie 
de Bruin. Met weer en wind. Ik kan me de Hemelvaartstorm 
herinneren, twaalf man verdronken op het IJsselmeer. De 
eerste beste vlaag waait me zo de tent er af. Ik dacht ‘laat 
waaien, we moeten die Flitsen redden.’ Nou, we hebben er 
wat af gehaald. Gesleept naar de hoge wal en ze daar later 
weer weg te halen. Wat een dag. Het ergste was dat mijn 
eigen kinderen – ik heb het Jetty nooit verteld – met een 
gebroken mast door de sluis bij Terherne zijn gevaren en door 
Rijkswaterstaat weer terug zijn gebracht.”

Prijsuitreiking
Maar hij was ook negentien jaar lang was hij de man achter de 
prijsuitreiking in de tent op de donderdag van de Sneekweek 
waardoor het evenement een waardige afsluiting kreeg. Tot 
dan gebeurde dat buiten, aan de waterkant. “Erika Terpstra 
was onze eerste gast. Zij reikte de prijzen uit. De allerleukste, 
met afstand.” De versiering van de tent bestond voor een 
groot deel uit spinnakers van deelnemende boten. 

‘Wat gebeurt er’
Natuurlijk – het mag hier beslist niet onvermeld blijven – was 
hij jarenlang schipper van de persboot tijdens de Sneekweek. 
Beginnend met ‘wat gebeurt er’ werden we steevast elke 
morgen begroet met een voorval dat hij de vorige avond had 
meegemaakt. Links en rechts aangedikt zoals alleen hij dat 
kan, maar daarom beslist niet minder leuk.  

Spanje
Ook zijn veel te vroeg aan CIDP overleden vrouw Jetty was 
KWSvrijwilliger. Ze  bestierde onder meer de clubroom, was 
lid van het finishcomité, deed veel achter de schermen maar 
was bovenal een groot supporter van hun zeilende kinderen 
en later kleinkinderen. “Ze was gek op het water, maar ze kon 
op een gegeven moment niet meer aan boord komen. Op 
aanraden van professor Nooteboom in Utrecht hebben we 
een camper gekocht en waren we winterdag in Spanje. Daar 
heeft ze nog enorm kunnen genieten”, zegt hij met tranen 
in zijn ogen. Zoals gezegd heeft verenigingsleven altijd een 
belangrijke rol gespeeld in zijn leven, in Emmeloord en in 
Sneek. Het heeft er ook voor gezorgd dat hij in Nelleke Lampe 
een nieuwe levenspartner vond. Ze kennen elkaar van het koor 
in Emmeloord. Waar ietwat gechargeerd veel leeftijdgenoten 
een kaartje leggen als wekelijks hoogtepunt hebben, bruist 
Folkert nog steeds. Bij Brandsma Jachten is hij betrokken bij  
opendagen, botenbeurzen en haalt hij – vaak met Nelleke – 
boten naar Sneek en hij tennist. In de competitie. Niemand 
vermoedt het, Folkert doet het.

Voetballen met Rinus Israël



RCN is meer dan alleen vakantie

Beleef RCN de Potten
Direct aan het Sneekermeer ligt RCN de Potten, 
een watersportparadijs voor jong en oud. 
 
Zeilfanaten beleven hun ideale vakantie.  
Kies uit een kampeerplaats met eigen ligplaats, 
een chalet of luxe vakantievilla.  
 
Geniet van het uitzicht in ons restaurant met  
terras aan het water.

 rcn.nl/depotten     facebook.com/rcndepotten        
potten@rcn.nl      tel: 0515 415 205 
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slim 
 is kiezen voor
korte lijnen

Kwaliteit in installatiewerk begint met wederzijds 
vertrouwen en korte lijnen. Wij weten wat onze 
klanten willen en zorgen ervoor. otte-installaties.nl

geregeld.
aangenaam 

Als het startschot klinkt, duiken we in het diepe. We bijten ons 

vast in het doel. Water kan ons vuur niet blussen, want wij lopen 

letterlijk het vuur uit de sloffen om aan uw wensen te voldoen, 

omdat we vakidioten zijn. We houden van ons werk en laten 

het vuur in ons branden om van het vonkje een vlam te maken:  

van idee tot tastbaar product. Welkom bij Van der Eems.

Vuur
VANDEREEMS.NL  EASTEREIN / HEERENVEEN 

altijd in focus

Als ondernemer weet u vaak prima wat u de 
wereld vertellen wilt. Maar hoe communiceert 
u op een manier die mensen raakt in het hart?

Klik & Co hee�  het antwoord. Wij leveren een 
totaalpakket aan diensten, terwijl onze brede 
exper� se en enorme ervaring garant staan voor 
hoge kwaliteit. Van fotografi e tot (journalis� e-
ke) teksten, huiss� jlen en websites – noem het 
en Klik & Co hee�  het in huis. 

Klik & Co laat u niet dobberen. Wij werken 
met korte lijnen en heldere afspraken. Dat 
is wel zo duidelijk. Daarbij begeleiden wij u 
graag van start tot fi nish, zodat u op� maal 
kunt profi teren van ons uitgebreide netwerk. 

Westereems 7 | 8602 CR | Sneek
I www.klikenco.nl | E info@klikenco.nl

Laat uw merk niet zwemmen, 
klop aan bij Klik & Co

Geniet in het hart van 
het Friese waterland

De wind die speelt met je haren, de zon op je gezicht, het 
ultieme gevoel van vrijheid. Nergens anders kom je zo tot 
rust als aan het water. Bij It Foarûnder begrijpen we dat als 
geen ander. Midden op het starteiland van het Sneekermeer 
vind je onze CLUB NAUTIQ, een plek waar we ontspanning 
combineren met heerlijk comfort food. Onze clubmasters 
bereiden elk gerecht met de meest verse ingrediënten en 
samen met onze clubhosts zorgen we voor een onvergetelijk 
moment. Laat de waan van de dag maar aan wal en geniet! 
Bij ons is het altijd vakantie.

We bieden tevens ruimte voor groepen en evenementen. 
Het starteiland is te bereiken via het pontje en met eigen boot. 

0515 41 67 12
info@starteiland.com

Kolmarslan 1, 8626 GH Offingawier

Join 
the 

Club
starteiland.com



Tekst Henk Huijsman
Foto  Richard de Jonge

Interview

Ruim zeven jaar werkte Evert Jan van den Hoed bij café-restaurant it Foarûnder op het 
Starteiland in Sneek. Totdat hij in 2012 de kans kreeg om cocktailbar Kelder65  te openen 
en later samen met zijn levenspartner Christel Brust Restaurant Roast te beginnen in 
Leeuwarden. Maar sinds 1 april is Van den Hoed terug op het oude nest. Ditmaal in een 
nieuwe rol als uitbater. “Het Starteiland vormt hét watersportcentrum en is een begrip 
in de omgeving”, zegt Van den Hoed. “Wij zijn dan ook trots dat we de kans krijgen deze 
prachtige plek nieuw leven in te blazen en hebben ontzettend veel zin in het nieuwe 
watersportseizoen.” 

“Nieuwe uitdaging op 
een vertrouwde plek”

Een nieuwe start voor it Foarûnder 

Nadat Hans Vellinga ruim veertig jaar het gezicht van it 
Foarûnder was, gaf de familie Vellinga vorig jaar aan te willen 
stoppen. Stichting Skarsweagen, die namens de gemeente het 
Starteiland, de pontverbinding en de haven beheert, besloot 
daarop it Foarûnder over te nemen. In Van den Hoed vond 
de stichting een betrouwbare en bevlogen exploitant om het 
horecagedeelte te draaien. “Een nieuwe uitdaging op een 
vertrouwde plek”, zegt Van den Hoed.
 
Want van 2005 tot en met 2012 werkte Van den Hoed 
al bij It Foarûnder. Eerst als ambulant medewerker en 
later als bedrijfsleider. In 2012 vertrok hij om Cocktailbar 
Kelder65 te starten in Leeuwarden. Drie jaar later volgde 
het bovengelegen restaurant Roast. Brust en Van den Hoed 
voegden beide zaken samen onder de naam ‘Roast Club 
Culinair.’
 
Van één naar drie clubs 
“Bij Roast proberen we echt voorop te lopen op het gebied 
van eten en drinken”, legt Brust uit. “Genieten in de juiste 
ambiance waarbij kwaliteit, gastvrijheid en originaliteit 
voorop staan. Daar gaat het om.” Volgens het jonge, 
ambitieuze stel zal dit gedachtegoed ook aan de basis 
liggen van It Foarûnder. EvertJan heeft ontzettend veel 
praktijkervaring en Christel is afgestudeerd aan de Hogere 
Hotelschool. Samen zijn wij het ideale koppel voor deze 
mooie uitdaging. “Wij hebben alles in huis om er een succes 
van te maken”, zegt Brust trots.
 
En dat is ook wel nodig, als we het stel moeten geloven. 
Want naast it Foarûnder blijven Van den Hoed en Brust 
ook eigenaren van Roast Club Culinair. “Om de stabiliteit, 
bedrijfszekerheid en de beste kwaliteit te garanderen, hebben 
we in de afgelopen jaren een stevig kernteam om ons heen 
gebouwd”, legt Van den Hoed uit, “met enorm veel kennis 
en kunde. Daar kunnen we ook hier, op het Starteiland, op 
leunen.”

 
Zo is de chef-kok van Roast tevens verantwoordelijk voor de 
menukaart op het Starteiland. “Een kaart waar ingrediënten 
opstaan die je ook op onze kaart in Leeuwarden ziet. Maar 
dan volledig toegespitst op het publiek dat It Foarûnder 
bezoekt”, vertelt Brust. “Iemand die de hele dag op of aan het 
water is geweest, heeft immers weer hele andere behoeftes 
dan iemand die gewinkeld heeft.”
 
Hotspot van het Noorden
“We gaan het eerste jaar gewoon draaien en nog niet al 
teveel grote veranderingen doorvoeren aan de inrichting”, 
zegt Van den Hoed. “Dat pakken we later wel op. Eerst 
focussen we ons op onze gasten.” Een belangrijk doel is om 
niet alleen de ‘vaste’ bezoekers uit de omgeving, maar ook de 
mensen uit de stad weer naar het eiland toe te krijgen. “Het 
mag echt weer een hotspot van het Noorden worden.”

Apetrots 
In het hoogseizoen is It Foarûnder dan ook zeven dagen per 
week open. Bovendien zal de pont tijdens de openingstijden 
altijd varen. “Hiermee wordt het voor bezoekers nog 
aantrekkelijker om het Starteiland te bezoeken”, knikt Christel. 
Zowel Brust als Van den Hoed zijn apetrots op de kans die ze 
op het eiland krijgen en de mogelijkheden die dit met zich 
meebrengt. “Wie Sneek zegt, zegt Sneekweek. En daar mogen 
wij het culinaire hoogtepunt van worden.”
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Afscheid vrijwilligers

Tekst Gerhard Bouma 
Foto’s  Eize Hoekstra

Marcel Bult (6 jaar vrijwilliger)
Vorig jaar heeft Marcel de sectie Wedstrijdzeilen verlaten en 
is daarvoor tijdens de vorige ALV bedankt. Maar hij ontving 
nog geen bord omdat hij door zou gaan als vrijwilliger en dan 
met name als opleider van nieuwe juryleden en het door 
ontwikkelen van het jury management systeem. Inmiddels is 
Marcel daar ook mee gestopt en heeft hij zich afgemeld als lid 
van de KWS. 

Natasja Kesteloo (14 jaar vrijwilliger)
Wegens te drukke werkzaamheden is Natasja vorig jaar 
oktober gestopt als bestuurslid. Ze was actief voor de KWS 
sinds 2008 en heeft in die periode vele taken verricht. 
Zo was ze lid van het wedstrijdcomité en coördineerde 
ze het schoolzeilen. Ze is bijzonder trots op haar functie 
als bestuurslid van de KWS waarin ze commissaris PR en 
Sponsoring was. Daarnaast is ze medeoprichter,  en was ze 
voorzitter, van het Zakelijk Gezeilschap. 

Theo en Ymkje Otte (15 jaar vrijwilliger)
Ook Theo en Ymkje waren beide actief sinds 2008. Net als 
veel andere ouders bleven ze na de Flitsclub betrokken bij de 
KWS, voor beide verenigingen waren ze vooral actief in de 
standby. Theo was tot 2008 presentator van de beroemde 
Flitsclub Playbackshow tijdens het Pinksterevenement. 
Ymkje runde vier jaar lang het secretariaat van de Vaurien
klassenorganisatie. 
Na het standby varen werden ze beide meer actief in de 

walgeoriënteerde activiteiten. Theo runde tien jaar lang het 
transport voor al het materiaal voor de inschrijving van de 
Sneekweek naar de Kajuit en weer terug naar het Starteiland. 
Vanaf 2016 was Theo samen met Ben te vinden in de 
Clubroom tijdens de Sneekweek, de laatste jaren regelde hij 
de inkoop van het eten en drinken voor de wedstrijden. Ook 
maakt hij al jaren deel uit van de vrijdagmorgenploeg.
Ymkje hielp vele jaren mee met het verdelen en uitgeven 
van de vrijwilligerskleding in de Sneekweek. Vanaf 2009 was 
ze vier jaar lang secretaris van de sectie Wedstrijdzeilen. Ze 
hielp acht jaar lang bij de inkoop van de wedstrijdprijzen, van 
2008 tot 2016, assisteerde bij de Sneekweek inschrijving in de 
Kajuit en zat vanaf 2016 in het Finishcomité. 
Het moederschip hebben ze niet meer, en daarmee werd het 
tijd voor iets anders.

Anne-Marie Schuurmans (zestien jaar vrijwilliger)
AnneMarie begon zestien jaar geleden als schipper van het 
Startschip van de KWS. “Een waaiboot, niet eens een zwaard 
om te steken.” Al snel bestond het wedstrijdcomité tijdens 
de Zomerwedstrijden uit enkel vrouwen. Helaas is dat al een 
aantal jaren niet meer zo. 

Anne-Marie leerde de kneepjes van het Roekoepolle-varen 
van Beer van Arem die vanaf de kant aanwijzingen stond te 
geven. Hij nam haar onder zijn hoede en legde uit wat het 
schipperen bij de KWS inhoudt en dat je ook wat moet weten 
van wedstrijden begeleiden. Al gauw kon je Anne-Marie ook 

vinden in de kleinere comitéboten, met vlaggen, bordjes en 
boeien. Maar ook het standby varen, al tijdens haar periode 
in de Flitsclub een belangrijk onderwerp, had haar interesse. 
Samen met Beer, Ben, Willy en Wouter werd de KWS leidend 
in deze tak van wedstrijdorganisatie in Nederland. 
Inmiddels is het tijd voor iets anders en genieten AnneMarie 
en haar vriend van groter water, droogvallen op het Wad of 
vreemde territoriale wateren.

Henk Huijsman (26 jaar vrijwilliger)
De familie Huijsman kwam door hun boot in 1996 in Sneek 
wonen. De proefvaart was in en rond De Domp en daar 
werd dan ook al spoedig een huis gekocht. De bootverkoper, 
Menno van der Schuit, bracht hen voor het opknappen van 
het huis in contact met Douwe Sibma. En ja, een jaar later zat 
Henk in de stand-by.

Anders dan nu was er wel een afstand tussen stand-by en 
wedstrijdcomité, maar onder elkaar was het erg gezellig. 
Vooral een biertje na de wedstrijden tijdens de Sneekweek 
op het achterdek van de Ebenhaëzer van Jaap en Diny is het 
noemen waard. Inmiddels is die afstand tussen beide groepen 
er niet meer, waarvoor Henk met name de inzet van Dirk van 
der Zee noemt.

Hoogtepunt tijdens de Sneekweek was natuurlijk altijd de 
Bruinebonenboot. Samen met Folkert Poiesz heeft hij daar 
menig keer gezongen. Mede hierdoor had Folkert het idee 
opgevat dat Henk maar eens een verrassings-act moest doen 
tijdens de daverende donderdag. De Hazes act die daar op 
volgde, compleet met lijfwachten, is legendarisch. Henk vond 
het een geweldige ervaring en deze act kreeg nog menig 
keer een vervolg.Later kwam ook het speakeren tijdens de 
vlootschouw in beeld, eerst bij de Oppenhuizerbrug, later in 

De Kolk. Ook schrijft Henk artikelen voor het beste clubblad 
van Nederland, dit KWS Journaal. Oude knarren horen niet 
meer stand-by te varen vindt Henk, maar het speakeren en 
het KWS Journaal blijft hij graag nog even doen.

Fred Hoekstra (31 jaar vrijwilliger)
Zijn eerste Sneekweek, in 1991, kwam Fred met zijn kersverse 
vriendinnetje Annienke Dijkstra mee. Als horecamedewerker 
in het Theehuis in Grou had hij verder niet zoveel met 
watersport, maar Annienke was één en al watersport, dus 
had Fred niet veel keus. Annienke’s vader stond mede aan de 
wieg van de Flitsclub, dus is het niet vreemd dat ze met haar 
stuurman Chris Miedema in 1979 de eerste clubkampioen 
was.
Met iedereen op het water begon hij zich al snel te vervelen. 
Daar wisten Folkert Poiesz en Laurens Metz wel raad mee, 
die konden wel een grote gezellige vent gebruiken. Hij werd 
lid van de prijsuitreikingscommissie Sneekweek, en hielp de 
feesttent met grote spinakers mee versieren. Dit heeft hij zo’n 
zeventien jaar gedaan. Ook introduceerde hij de beveiliging 
tijdens de Sneekweek.
Via Jaap Dijkstra, familie van Annienke, belandde hij in de 
stand-by, ging een aantal jaren op pad met de pers en hielp 
Ben enkele jaren in de clubroom tijdens de Sneekweek. 
Het werk en het moederschip vallen slecht te combineren 
met de KWS activiteiten. Sinds 1991 heeft Fred slechts één 
Sneekweek gemist, toen zijn zoon Justin werd geboren. Het is 
dan nu ook wel mooi geweest.

Jaap Dijkstra (33 jaar vrijwilliger)
Jaap opereerde al die jaren voornamelijk op de achtergrond, 
ondersteund door een grote schare vrijwilligers die net als 
hij vele uren aan de stand-by besteedden. Zonder al deze 
vrijwilligers kan er geen zeilevenement doorgaan.
Jaap zat vele jaren in het bestuur van de KWS als voorzitter 
van de sectie Standby. Deze sectie is inmiddels geïntegreerd 
binnen de sectie Wedstrijdzeilen. Hij runde zijn ploeg op 
zijn eigen rustige manier, kon iemand niet dan kwam hij zelf 
varen. Op Jaap kon je altijd rekenen. Zoon David heeft samen 
met Wouter Huijsman het stokje overgenomen. 
Vanwege zijn verdiensten werd Jaap in 2014 benoemd tot 
Panschipper. Maar zijn inzet voor de KWS ging daarna gewoon 
door, het kopje koffie ’s met zijn vrouw Dinie ‘s ochtends op 
het achterdek van de Ebenhaëzer is al die jaren hetzelfde 
gebleven. Dit mooie schip heeft overigens ook nauwe banden 
met het Dicky van der Werf fonds en met de Goedheiligman. 
Vanwege zijn lange staat van dienst werd Jaap tijdens de 
vergadering benoemd tot erelid van de vereniging.

Traditiegetrouw werd op de Algemene Ledenvergadering van de KWS uitgebreid 
stilgestaan bij het afscheid van vrijwilligers die hebben aangegeven te willen stoppen met 
hun KWS activiteiten. De voorzitter had deze keer een flinke lijst door te nemen, er waren 
maar liefst acht vrijwilligers die het speciale vrijwilligersbord en bijbehorend bos bloemen 
in ontvangst mochten nemen. Helaas konden Marcel Bult en Natasja Kesteloo wegens 
andere verplichtingen niet tijdens de vergadering aanwezig zijn. 

Verenigingsnieuws
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Interview

tekst en foto’s  Henk Huijsman

Willy Fenneman 
Jaarlijkse safetytrainingen RISK

Als eigenaar/directeur van de RISK organisatie 
verzorgt hij de jaarlijkse safetytrainingen bij de 
KWS. Willy Fenneman (62), van origine docent 
verpleegkunde kwam ooit in contact met Ben 
Overkamp. “Ben had toentertijd een opleidings-
instituut voor Bedrijfs Hulp Verlening en EHBO. 
Zoals bijna iedereen, had ook ik gelijk een klik 
met Ben” aldus Willy. “Al snel nadat ik RISK Orga-
nisatie had opgericht gingen we samenwerken. 
Dat is nu alweer 23 jaar geleden.”

is aangewezen, leiden wij ze op tot het niveau van een 
verpleegkundige. Zo leren ze levensreddende handelingen 
te verrichten en bijvoorbeeld hoe je een infuus moet 
aanbrengen.” Ook aan alleen werkende ambtenaren, zoals 
muskusrattenvangers maar ook bermmaaiers, worden 
levensreddende cursussen gegeven.

Schuttevaerrace
De samenwerking met Ben werd steeds intenser en 
monde al snel uit tot een hechte vriendschap. Ook in 
mindere tijden waren ze elkaars steun en toeverlaat. 

De klantenkring van RISK werd steeds groter en gevarieerder. 
Veel (semi)overheidsinstellingen zochten de expertise van 
beide heren op. Zo ontwikkelden ze samen speciale en 
vooral op de klant gerichte lesprogramma’s. Hulpverlening 
bij ongevallen op hoogte is er daar één van. Willy: “Bij een 
gewonde, die zich op een negentig meter hoge windmolen 
bevindt, eerste hulp verlenen en hem ook nog kunnen 
repatriëren vereist de nodige knowhow.”

Ook ontwikkelde RISK cursussen voor speciale eenheden 
van de Politie. “Omdat deze beroepsgroep vaak op zichzelf 

“Ik denk ik dat menig commerciële 
organisatie stinkend jaloers is op de KWS”

Toen Ben in de privé sfeer door een diep dal ging was het 
Willy die hem aanraadde op vakantie te gaan. “Ja en de 
vakantiebestemming werd Afrika. Daar kwam hij Trynke 
Schuurmans tegen, de vonk sloeg over en sinds die tijd ging 
het weer goed met Ben.” Via die weg kwam voor Ben en 
Willy de KWS in beeld. Omdat RISK in het bezit is van een 
privéambulance, konden we die mooi inzetten tijdens de 
Schuttevearrace” legt Willy uit. “Ben ging al mee om ook daar 
voor de inwendige mens te zorgen, dus de connectie met Risk 
was snel gelegd.”

Expertise
De inzet van Willy en Ben bleef niet beperkt tot alleen de 
Schuttevaerrace. De standby van de KWS, ooit begonnen 
door vooral vaders die in eigen boten meevoeren tijdens 
de wedstrijden om hun kroost bij te staan, werd steeds 
professioneler. Er kwamen ribs van de KWS met krachtige 
motoren en men begon steeds meer te beseffen dat de 
mensen die op die boten voeren ook professioneler moesten 
worden opgeleid. “En daar kon onze expertise een belangrijke 
rol in spelen” aldus Willy. “Onze cursussen voor de (semi)
overheid gingen ook over ‘man te water hulpverlening’ en het 
vak EHBO was één van onze kerntaken.”

De opleidingen bij de resque mannen en vrouwen gingen van 
start. En al snel deden ook de leden van het wedstrijdcomité 
mee. “Dit resulteerde in een grote groep mensen die allemaal 
bevoegd waren om te kunnen reanimeren. Met onze privé-
ambulance brachten we de benodigde reanimatiepoppen 
en instructieAED’s naar het Starteiland en gaven Ben en ik 
uitgebreide EHBOlessen.” Alle vrijwilligers die werkzaam zijn 
op en rond het Sneekermeer zijn inmiddels vakkundig op het 
gebied EHBO, reanimatie en goed onderlegt hoe je overboord 
geslagen personen in de rib krijgt en vooral ook hoe je ze moet 
vervoeren.

Draaiboek
In samenwerking met Willy werd er een draaiboek gemaakt 
dat in geval van nood op het water gehanteerd wordt. 
Alsmede kaarten met aangegeven locaties waar een 
ambulance bij het water kan komen en waar ook de benodigde 
telefoonnummers op staan vermeld. “En daar bleef het niet 
bij” vertelt een trotse Willy Fenneman, “de KWS zorgde er 
ook voor dat de vrijwilligers de beschikking kregen over de 
benodigde apparatuur zoals AED’s, brancards voor op het 
water en verbanddozen op cruciale plaatsen.”

Voor al zijn bemoeienissen ontving Willy tijdens de ALV van 
2019 de KWS Hoofdprijs uit handen van voorzitter Karst 
Doevendans. Deze prijs wordt jaarlijks uitgereikt aan mensen 
die zich inzetten voor de Sneekweek zonder dat zij direct 
betrokken zijn bij het wedstrijdcomité. 

Belangeloos
Alle al in dit artikel genoemde zaken doet hij belangeloos 
voor onze vereniging omdat hij de watersport als een mooie 
aanvulling ziet op zijn eigen expertise en omdat hij de KWS een 
leuke vereniging vindt. Deskundig eerste hulp bij ongelukken 
kunnen verlenen op het water is tegenwoordig een must en 
mede door de ondersteuning van Willy wordt de KWS Resque 
als voorbeeld gezien voor vele verenigingen.
 
“Als ik kijk naar de organisatie van de KWS, denk ik dat menig 
commerciële organisatie daar stinkend jaloers op is en dat 
ik daar met Ben Overkamp aan heb mogen meewerken, 
stemt mij meer dan trots. En het allermooiste is dat de 
nagedachtenis aan Ben op deze manier levend blijft.”
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Zakelijk Gezeilschap der KWS

ZAKELIJK GEZEILSCHAP DER KWS 

Accent Automatisering
Altis BV 

Aquatec Industries BV
BDO Accountants en Belastingadviseurs

Bouwbedrijf v.d. Meer BV
Catering Hanenburg / Lokaal 55

Cryo Store B.V.
Dikhoff & Schurer Opticiëns

Douma Staal BV
Drukkerij Van der Eems

Elzinga B.V.
Finance & Trade Support

• HBO Bouw & Energie
Hollandboat International Yachtbroker

Inbak BV
Init3 BV

Installatiebedrijf Otte B.V.
Interlinie visuele Reclame

It Foarunder BV
Jachthaven Hindeloopen

Jachtwerf Heeg BV
Jan Sikkes Stoffen en Gordijnen
Krüse Management Recruitment

Kuiper Verzekeringen
Lampe Technical Textiles B.V.

Landustrie Sneek BV
Miedema Sails

Montapanel Werkbladen
Nautisch Adviesburau Dirk van der Zee

Notariskantoor De Wit & Dijkstra
Omrin

Orthodontiepraktijk Sneek
Ottenhome Heeg BV

Perimeter Protection Industry
Poly Nautic

Postma & Cohen
RCN Vakantiepark De Potten

Repko Sneek
Rientjes Notariaat Mediation 

en Juridisch Advies
Smedes Makelaardij

Van Wieren Watersport
Veenema Olie
Voice to Voice

Wefabric
Westers Nautic

White Whale Yachtbrokers
Zonklaar

Altis

Tekst en foto  Richard de Jonge

OPHET VOORDEK

Wiuwert kennen we vooral van de mummies én van Altis met rond de 
55 medewerkers de grootste werkgever in de omgeving. Het is fabrikant 
van hoogwaardige panelen en elementen voor bureaus, tafels, kasten en
interieurbouw. Verdeeld in rond de driehonderd orders doet het bedrijf 
wekelijks 3.000 bladen en panelen de deur uit. Naast kwaliteit is duur-
zaamheid en goede zorg voor het personeel belangrijke thema’s. Altis is 
gecertificeerd voor het FSC ® (C005246)en PEFC keurmerk en kan produc-
ten leveren conform deze certificeringen.

Bij Altis staat het milieu hoog in 
het vaandel en zijn ze zuinig op het 
personeel. Zo gaat uitval via via 
naar een producent die er weer 
nieuwe platen van maakt. Met 
kleine reststukken van op maat ge-
maakte panelen wordt samen met 
900 (!) zonnepanelen de fabriek 
verwarmd. Er is geen gas. Maar 
bewust met het milieu omgaan is 
ook in de fabriek de helft van de 
verlichting uitdoen als er pauze is. 
Vanaf 57 jaar kunnen werknemers 
bij Altis een dag minder werken 
volgens de 80-90-100-regeling. 
Dit houdt in dat je tachtig procent 
gaat werken, je ongeveer negentig 

procent van je salaris behoudt en 100 
procent pensioenopbouw krijgt. Daar-
naast wordt met iedere 60-jarige door 
een onafhankelijk adviseur een gesprek 
gevoerd over de tijd tot het pensioen. 
Waarbij de wensen en de bijstuurmoge-
lijkheden worden besproken.  

Heel houden
De basis van bureaubladen is van spaan-
plaat, mdf, multiplex en volkern, in de 
volksmond Trespa. Bij Altis wordt vooral 
spaanplaat en gemelamineerd spaan-
plaat gebruikt. Dat laatste is een laagje 
papier dat in een hars is gedrenkt en 
wordt verlijmd op de plaat en door Altis 
kan worden verwerkt. De tegenhanger 

is HPL dat door Altis zelf op spaanplaat wordt aangebracht. 
Deze is wat harder, steviger, maar ook duurder. Ongeveer 
twee keer. Variaties zijn er in de vorm van een lichtgewicht 
met een honingraad structuur als basis. Edward van Dijk, 
algemeen directer van Altis: “Je kunt je voorstellen dat als je 
een conferentieoord hebt en zo nu en dan tweehonderd ta-
fels naar binnen en er weer uit moet tillen, het mooi is als ze 
wat lichter zijn. Dat speelt ook bij erg grote tafels uit één stuk. 
Als je die van spaanplaat maakt, zijn ze niet meer te tillen. 
We proberen onze mensen heel te houden. Een oppervlak 
van 2,75 m² is wel de maximale maat die we zouden willen 
maken.” 

Herwinbaar
“De spaanplaten van tegenwoordig zijn voor minimaal 85% 
van gerecycled hout. De meeste fabrikanten zetten in op 
recylclebaarheid. Waar je vroeger eigenlijk niet vertelde hoe-
veel oud hout er in zat omdat dat vervuiling aangaf, zijn we 
daar nu juist heel trots op. Er zijn ook fabrikanten die in staat 
zijn om mdf te breken, daar weer losse vezels en daar weer 
nieuwe platen van te maken. Bij de binding van spaanplaat 
zijn ze ook bezig een bindmiddel op een natuurlijke basis te 
vinden zodat je bij hergebruik materialen hebt die herwinbaar 
zijn.” Ook zijn er fabrikanten die met alternatieve producten 
komen als alternatief van spaanplaat. Ter illustratie pakt Van 
Dijk er een voorbeeld bij. “Gemaakt van papierpulp. Als je er 
een aantal lagen op elkaar perst is dat ook erg sterk. En dat 
kun je gewoon weer terug brengen naar papierpulp en doe je 
het hele rondje nog een keer.”  

Verlengstuk van thuis
Kantoren zijn niet langer kil en zakelijk, maar zijn vaak een 
verlengstuk van thuis. Een bedrijf als Ahrend bijvoorbeeld, 
is een totaalinrichter en levert niet alleen de bureaus en de 
kasten, maar ook banken, poefjes, salontafels, planten én 
pantry’s, beamer en de vloerbedekking. Een verlengde van de 
thuissituatie met dus ook de kleuren die we thuis hebben. 

Het Zakelijk Gezeilschap der KWS bestaat uit ondernemende lieden en sponsors van de KWS die de KWS en 
de zeilsport in het bijzonder een warm hart toedragen. 

De leden komen vijf tot zes keer  per jaar bij elkaar om elkaar te ontmoeten. Het bestuur bestaat uit Natasja 
Kesteloo, Piet Hibma, Gerlof van der Werf en Henk Hanenburg. Wilt u ook lid worden van het Zakelijk Gezeil-
schap der KWS? Stuur gerust een email met uw gegevens naar natasjakesteloo@hotmail.com

Sluit aan

Uitdaging
Aan de voorkant zie je niet hoe groot het bedrijf is. Dat leert 
een rondje door de fabriek. Een uitgebreid machinepark waar 
de negen CNCfreesmachines misschien wel het meest opval-
len. Twee daarvan zijn de laatste paar maanden vervangen. 
“We hebben panelen en een afdeling interieurbouw waarbij 
onze afdeling interieurbouw de gemaakte panelen in elkaar 
zet. Wil je een mooie balie met tien pantry’s dan maken we 
die graag voor je, maar wil je alleen een balie, dan verwijs ik 
je graag naar een collega, want dat is niet onze core business. 
Wat wij het liefst doen is volume-gewijs dezelfde kasten 
maken. Daar zit onze kracht en daar is ook het machinepark 
op afgestemd. We maken 3.000 panelen per week, tel je daar 
de interieurpanelen bij op dan zit je misschien wel aan 3.500 
in verschillende groottes. Gemaakt van volkern dan is het 
een kwestie van zagen, freezen en de deur uit maar het zijn 
ook panelen van multiplex, dan moet je ook de HPL zagen, 
verlijmen, frezen, afschuinen en aflakken. Het ene is meer 
werk dan het andere maar de klant verwacht wel dat ze op 
hetzelfde moment klaar zijn. Om die mix af te stemmen op 
elkaar, daar de balans in te vinden zodat niet de ene afdeling 
ondersneeuwt en een andere afdeling droog staat, is ook al-
tijd de uitdaging van onze bedrijfsleider. Een andere uitdaging 
is er voor de inkoper want de klant verwacht dat zijn order in 
drie weken wordt geleverd terwijl wij vaak pas na vier tot vijf 
weken de materialen binnen heeft. Om dit op te vangen heb-
ben we nogal een voorraad.” 

Conservatieve markt
Het is een vrij conservatieve constante markt waarin Altis 
opereert. Ter illustratie: “Negentig procent van de  klanten 
was vijftien jaar geleden ook al klant en vijftien procent van 
die klanten zorgen ook voor negentig procent van de omzet.” 
Altis heeft vooral Nederlandse klanten. Twintig procent van 
de omzet komt uit het buitenland en dan met name uit Scan-
dinavië en een beetje uit België. 
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Aanmelden als nieuw lid of donateur doet u zo:
U kunt zich aanmelden als lid door het aanmeldformulier op de site (www.kws-sneek.nl)  in te vullen. U ontvangt dan binnen 
een week een welkomstpakket. Het lidmaatschap wordt aangegaan voor onbepaalde tijd.

Lidmaatschappen
De KWS kent vier soorten.
Seniorlidmaatschap is bedoeld voor watersporters vanaf het jaar waarin men 24 wordt. 
Junior-lidmaatschap is bedoeld voor jonge watersporters vanaf het jaar waarin ze 19 worden tot en met het jaar waarin ze 
23 jaar worden.
Jeugd-lidmaatschap is bedoeld voor jonge watersporters tot en met het jaar waarin ze 18 jaar worden. 
KWSkids lidmaatschap (tot het jaar waarin men 10 jaar wordt) is speciaal voor hen die beginnen met zeilen en het zeilen 
leren leuk vinden. 
Het donateurschap is bedoeld voor iedereen die de KWS een warm hart toedraagt. Met deze bijdrage zorgen de vele vrijwil-
ligers ervoor, dat er jaarrond activiteiten voor leden en donateurs worden georganiseerd.
Als donateur ontvangt u ook twee keer per jaar het KWS Journaal.

Contributie 2023 (kalenderjaar):
Seniorlid: €  80,--
Juniorlid: €  57,--
Jeugdlid:  €  40,--
KWS-kids: €    0,--
Donateur: €  40,-- minimaal

Voordelen lidmaatschap
• Deelname aan de clubwedstrijden (openings-, zomer- en sluitingswedstrijden) is geheel gratis;
• De vereniging biedt een breed scala aan cursussen, opleidingen en lezingen, niet alleen gedurende het zeilseizoen,  
 maar ook in de winter; 
• U kunt een ligplaatsabonnement aanvragen en daarmee kunt u het gehele seizoen aan het Starteiland aanmeren  
 (dit is alleen mogelijk voor senior- en juniorleden);
• U kunt tegen scherpe tarieven een Laser, Optimist , 29ers en RSFeva’s huren;
• U kunt voor het zeilseizoen een stallingsplaats aanvragen op het terrein naast De Roerkoning om bijvoorbeeld 
 een Flits, Optimist, Schakel, Vauriën of andere kleinere wedstrijdboot te stallen. Wel is hierbij vereist dat met de  
 betreffende boot deel wordt genomen aan wedstrijden en/of trainingen.
• U ontvangt twee maal per jaar het KWS Journaal. Via dit clubblad van de KWS wordt u op de hoogte gehouden van  
 het reilen en zeilen van de Koninklijke Watersportvereniging Sneek. 
• De KWS is lid van het KNWV, daarmee bent u als KWS (jeugd)lid ook automatisch lid van het Koninklijk Nederlands  
 Watersport Verbond (kortweg Watersportverbond geheten) en kunt u een wedstrijdlicentie aanvragen. De KWS  
 behartigt de belangen van al haar leden bij het KNWV. 

Wijzigingen over lidmaatschap doet u zo:
Wijzigingen in het lidmaatschap, bijvoorbeeld verhuizing, nieuw telefoonnummer of e-mailadres kunt u door middel van het 
wijzigingsformulier op de site doorgeven. Ook kunt u zelf inloggen met de inloggegevens die u na inschrijving van de leden-
administratie ontvangt. Adres- en contact gegevens kunt u daarmee zelf wijzigen. Handig ook voor de nieuwsbrieven die we 
enkele keren per jaar versturen.

Wilt u geen gebruik meer maken van de vele voordelen, dan is opzegging mogelijk per 1 januari van het volgende jaar. Uw 
opzegging dient dan voor 31 december bij de ledenadministratie bekend te zijn. 
U kunt hiervoor een mail sturen naar ledenadministratie@kws-sneek.nl of het wijzigingsformulier invullen.
 
Vragen
Voor vragen over het lidmaatschap kunt u een e-mail sturen naar ledenadministratie@kws-sneek.nl of telefonisch contact 
opnemen met Hilda Hoekstra via 06-33 85 26 51.

Verenigingsinfo 

Koninklijke Watersportvereniging Sneek (KWS)
Het adres voor maatwerk!

www.zandstrazeilmakerij.nl

Gespecialiseerd in: 

Cabrioletkappen voor flybridge

Boottenten

Sprayhoods

Zonnetenten

Rolfokhoezen

Zeilhuiken

Wintertenten

Ligplaats voor de deur

Oude Oppenhuizerweg 75A | 8606 JCSneek
T 0515 41 77 86
F 0515 41 77 86

T 0515 42 00 07

F 0515 42 00 11

M 06 51 25 19 20

I www.jaarsmasilvius.nl

E info.jaarsmasilvius.nl 

Voor een kussen om te zoenen!

Hèt adres voor scheepsstoffering

• Matrassen en kussens

• Latt enbodems

• Grote slaapstudio

• Losse verkoop van meubelstoff en

• Stuurstoelen

• Korte levertijden

 matrassen zelfs binnen 24 uur 

Oude Oppenhuizerweg 75 | 8606 JC Sneek

LC.nl

Beleef de echte sportverhalen met  
de LC. In zowel de krant, als op al  
onze digitale producten. 

Ga snel naar lc.nl/KWS

“  Niets voelt beter  
dan een mooie  
overwinning.”

Renze Lolkema
Sportverslaggever

Neem nu 
een proef- 

abonnement

We zijn er elke wedstrijd bij. 
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rabobank.nl/sneek-zwf

Wij geloven in de kracht van verenigingen. Graag helpen we om ambities te

realiseren waar we kunnen. Dat doen we niet alleen met geld, maar ook door het

inzetten van onze kennis en ons netwerk.

Rabobank: trotse hoofdsponsor van de KWS

voor de
zeilsport.

Wij doen mee
uit passie 


